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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 31.07.2023  

Číslo: 02134/2023/ORRUPaZP-33343 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 5. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 26.07.2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra 26, Michalovce 

6. Rozvoj verejných vodovodov a kanalizácií v obciach Košického kraja 

7. Informácia o činnosti pracovnej skupiny vytvorenej za účelom optimalizácie nakladania 

s vodami v KSK 

8. Informácia Odboru regionálneho rozvoja o plánovaní a budovaní cyklotrás na území 

Košického kraja 

9. Návrhy, podnety a požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal členov komisie a zhodnotil stav 9 prítomných 

členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka, podpredsedu KSK Mgr. 

Ladislava Lörinca. 

 

Z celkového počtu 19 členov komisie boli na začiatku rokovania prítomní 9 členovia, čo nie 

je  nadpolovičná väčšina a  komisia nebola  uznášaniaschopná.  
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Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Bola prednesená požiadavka na zmenu programu: Presunutie bodu č. 8 Informácia Odboru 

regionálneho rozvoja o plánovaní a budovaní cyklotrás na území Košického kraja za bod č. 2  

Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo nikto z prítomných nevyužil.  

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

O bode č. 1 komisia nehlasovala, nebola uznášania schopná. 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

Vyjadrenie:  

Na 4. komisii UPaŽP boli prednesené podnety a požiadavky v znení: 

- Starostlivosť o stromy v okolí opravovaných ciest. 

- Podnet na opravu turistických trás v oblasti Zádielskej tiesňavy. 

- Podnet o uskutočnenie pracovného stretnutia s úradom splnomocnenca pre rómske 

komunity- otvorenie témy splavovania odpadov v Prešovskom a Košickom kraji 

v povodiach riek Hornád a Hnilec.  

 

Dokument týkajúci sa  starostlivosť o stromy v okolí opravovaných ciest spracovaný SC KSK 

predstavila Ing. Mária Halačová. Prednesené podnety boli vyhodnotené stavom v riešení.  

 

Diskusia: do diskusie sa zapojili  MVDr. Ladislav Molnár, PhD a RNDr. Martin Smrčo. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- Problém vyschnutých stromov medzi obcami Buzica –Gomboš a Buzica- Mokrance. 

- Nariadenia Krajského policajného zboru – dopravný inšpektorát, pre výsadbu stromov.  

- problémy výrubu starých stromov z pohľadu ochrany prírody.  

- Možnosti polievania stromov počas období sucha  v okolí ciest. 

 

Záver: 

O bode č. 2 komisia nehlasovala, nebola uznášania schopná. 
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K bodu č.8 

Informácia Odboru regionálneho rozvoja o plánovaní a budovaní cyklotrás na území 

Košického kraja 

 

Prišiel jeden člen komisie, komisia sa stala uznášaniaschopná, mala 10 členov. 

 

Vyjadrenie:  

Cyklokoordinátorka Viera Štupáková, predstavila aktuálny stav projektov súvisiacich s vy-

stavbou cyklochodníkov v Košickom kraji podľa navrhovanej kostrovej siete cyklotrás. 

A ďalšie činnosti súvisiace s témou cyklo– pumptracky, informačný systém na zvýšenie bez-

pečnosti cyklistov, zapožičiavanie bicyklov pre zamestnancov KSK. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili : Mgr. Zuzana Slivenská, PaeDr. Dávid Demečko, PhD 

 

Predmetom diskusie boli témy:  

- možnosti požičiavania elektrobicyklov verejnosti a členom komisie 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 21/2023 

Komisia berie na vedomie informáciu  odboru regionálneho rozvoja o plánovaní a budovaní 

cyklotrás na území Košického kraja. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 10 

Za: 10     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 3 : 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023. 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Martin Sokol predniesol materiál týkajúci sa plnenia rozpočtu Košického samosprávneho 

kraja za I. polrok 2023. Prehľad prijímov a výdavkov. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: RNDr. Martin Smrčo a Mgr. Ladislav Lörinc 

 

Predmetom diskusie boli témy:  

- žiadosti o náhradu za rast cien energií  

- refundácie energií v oblasti školstva, problémy obcí a samospráv s refundáciou pôžičiek  

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 22/2023 

Komisia berie na vedomie plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1.polrok 2023.  
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Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 10 

Za: 10     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 4: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu 

 

Vyjadrenie: 

JUDr. Alexandra Čelková Ferencechová predstavila projekt  spätných dotácií tzv. „filmových 

vratiek“. Ide o snahu pritiahnuť filmárov do košického samosprávneho kraja.  

 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili : Mgr. Ladislav Lörinc, Ing. Jozef Hudák, Ing. Róbert Magyar, MVDr. 

Ladislav Molnár, PhD, Ing. Milan Lesňák, RNDr. Martin Smrčo 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- spôsoby získania dotácie,  

- podpora umelcov aj Košického kraja zároveň  

- hlavná myšlienka projektu – pritiahnuť filmárov a spropagovať Košický samosprávny 

kraj 

- rozbehnutý projekt krajskej značky, ktorá má záujem podporovať podnikateľov z kraja, 

súvis s danou témou- možnosti podpory filmárskeho prostredia 

- vyžiadanie informácie do budúcej komisie – Projekt Krajskej značky 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 23/2023 

Komisia územného plánu a životného prostredia Košického samosprávneho kraja podľa § 8 

ods. 1 a § 11 ods. 2 písm. a) a c)  zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných 

celkov v znení neskorších predpisov odporúča zastupiteľstvu schváliť Všeobecne záväzné 

nariadenie Košického samosprávneho kraja o podpore audiovizuálneho priemyslu. 

 

Hlasovanie č. 3:   

Prítomní: 10 

Za: 10     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 5: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľ. Štúra 26, Michalovce 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila JUDr. Puchallová Ivana. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 24/2023 

Komisia územného plánu a životného prostredia Košického samosprávneho kraja podľa § 8 

ods. 1  a § 11 ods. 2 písm. a) zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov 

v znení neskorších predpisov a § 9 ods. 2 písm. b) zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v 

školstve a školskej samospráve v znení neskorších predpisov odporúča zastupiteľstvu 

schváliť Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho  kraja o zriadení  Jazyko-

vej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26 v Michalovciach. 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 10 

Za: 10     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 6: 

Rozvoj verejných vodovodov a kanalizácií v obciach Košického kraja 

Prišiel jeden člen komisie, komisia mala 11 členov. 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Mária Halačová. Bola predstavená prezentácia týkajúca sa prehľadu 

koľko obcí je napojených na vodovod a kanalizáciu v Košickom kraji a koľko nie je a  

memorandum o spolupráci VVS a KSK. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Mgr. Ladislav Lörinc, Ing. Róbert Magyar, PhD, Ing. Milan Lesňák, 

RNDr. Martin Smrčo, Ing. Marcela Ondová PhD., Ing. Slavomír Zubriczky 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- Pripravenosť obcí- projektové dokumentácie, možnosti čerpania financií z plánu 

obnovy a odborná pomoc Košického kraja obciam s prípravou a čerpaním financií, 

spolupráca s VVS a následná realizácia projektov,  

- nedostatočnosť vodných zdrojov, potreba hľadania nového vodného zdroja pre 

Košický kraj ( podzemné zdroje, vrty) 

- vysporiadanie pozemkov pod Verejnoprospešnými stavbami – vodovody a kanalizácie,  

- dlhodobá nečinnosť SPF zastupujúceho neznámych vlastníkov- návrh na podnet 

z pozície KSK Slovenskému pozemkovému fondu 

- KSK začal rokovania s Európskou investičnou bankou na podporu menších obcí – 

financovanie technickej podpory na prípravu projektov 

- Akcie na pripojiteľnosť od VVS  

- Košická Nová Ves a jej problémy s kanalizáciou- potreba vybudovanie novej 

kanalizačnej vetvy s napojením obcí v prstenci mesta Košice 

- Koordinácia efektívnej a hospodárnej výstavby vodovodov a kanalizácií, výstavby 

ČOV a ich kapacita. 
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Uznesenie č. 25/2023:  

Komisia berie na vedomie informáciu  o rozvoji verejných vodovodov a kanalizácií v obciach 

Košického kraja. 

 

Hlasovanie č. 5:  

 

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 7: 

Informácia o činnosti pracovnej skupiny vytvorenej za účelom optimalizácie nakladania 

s vodami v KSK 

 

Vyjadrenie:  

Ing. Marcela Ondová PhD. predstavila materiál. Na základe podnetov od obcí týkajúcich sa 

problémov s extrémnymi prejavmi sucha vyvstala požiadavka otvoriť manipulačný poriadok  

nádrže Ružín I a II. KSK ako výsledok rokovaní založil pracovnú skupinu, ktorá má snahu 

získať čo najviac dát týkajúcej sa problematiky od SHMÚ. Na základe získaných informácii 

je snaha dať vypracovať odbornú štúdiu na základe ktorej bude snaha optimalizovať 

manipulačný poriadok vodných nádrží. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD, Ing. 

Rastislav Vojna, RNDr. Martin Smrčo, MVDr. Štefan Džurina, Ing. Jozef Hudák,  

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- cezhraničné medzinárodné dohovory o minimálnom množstve prepúšťanej vody 

v povrchových tokoch 

- možnosti metodického usmernenia obcí v hospodárení s vodou – množstvo 

obyvateľov s ohľadom na dostupné zdroje,  

- problematika posledných rokov s extrémnymi prejavmi počasia 

- postupy SHMÚ – nemožnosť dostať sa k dátam, spoplatnenie 

- kvalita podzemných vôd a súvis s povrchovými vodami, kontaminácia vôd (rieka 

Hnilec), kvalita vôd v studniach – osveta občanov,  

- KSK získal projekt v lokalite Gelnica a Dobšiná, ktorý sa snaží sa o realizáciu 

vodozádržných opatrení v krajine slúžiaci na obnovenie pôvodnej biodiverzity 

- Cena analýzy vody 

- Bežne dostupné vodné pramene v krajine (studničky) a kvalita vody v nich, časová 

náročnosť analýzy vody,  

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 26/2023 

Komisia berie na vedomie informáciu o činnosti pracovnej skupiny vytvorenej za účelom 

optimalizácie nakladania s vodami v KSK. 
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Hlasovanie č. 6:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Komisiu opustil jeden člen, mala 10 členov. 

 

K bodu č. 9: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Diskusia :  Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, Ing. Peter Sekula, Ing. Milan 

Lesňák, Ing. arch. Peter Serfözö, Ing. Jozef Hudák, PaeDr. Dávid Demečko, PhD. Mgr. Ing. 

Miloš Ihnát, Ing. Jozef Magda 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- Doplniť monitoring stromov medzi obcami Buzica –Gomboš a Buzica- Mokrance 

- Komunikácia s poslancami a neposlancami o termíne rokovaní komisií a rozposielaní 

emailov 

- ospravedlnenie p. Mgr. Ing. Miloša Ihnáta 

 

Podané podnety: 

Monitoring stromov. 

Možnosť vytvorenia aplikácie na komunikáciu medzi členmi komisií. 

 

K bodu č. 10: 

Rôzne 

 

K bodu č. 10 diskusia neprebehla.  

 

K bodu č. 11: 

Záver 

 

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 5. rokovania Komisie ÚPŽP bol 

vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

v.z. Ing. Mária Halačová 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 


